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Aanwezig: de heer B.N. Benjamins (voorzitter, D66), de dames L.R. van Gijlswijk (SP), S.M. Brouwer 
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J.H. Luhoff (D66), C.T. Schimmel (D66) tot B1b, B. de Greef (SP), D.J. van der Meide (PvdA), M. van der 

Glas (GroenLinks), W.B. Leemhuis (GroenLinks), A. Sijbolts (Stadspartij), R. Bolle (CDA), E.B. Koopmans 

(ChristenUnie), T. van Zoelen (Partij voor de Dieren), T.P. Vermuë (100% Groningen) 

Namens de griffie: de heer W.T. Meijer (commissiegriffier) 

Namens het college: de heren P.E.J. van Oudsten (burgemeester) tot B1b, T. Schroor (D66) vanaf B1b, 

mede namens J.M. van Keulen 

Afwezig m.k.: de heer J.M. van Keulen (wethouder, VVD) 

Verslag: de heer J. Bosma (Notuleerservice Nederland) 

 

 

A. ALGEMEEN DEEL  

 

A.1. Opening en mededelingen 

De voorzitter: 

• Opent de vergadering om 20.00 uur en heet iedereen hartelijk welkom. 

Burgemeester Den Oudsten: 

• Ging na of het nodig is de huidige camera's in de Folkingestraat te verplaatsen om meer zicht te 

hebben op de Folkingedwarsstraat. Dat blijkt niet het geval. Met winkeliers en bewoners blijft de 

situatie gemonitord worden. 

 

A.2. Vaststelling agenda  
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

A.3. Rondvraag 
Er zijn geen woordmeldingen. 

 

B. INHOUDELIJK DEEL  

 

B.1. Gemeenterekening 2016 (raadsvoorstel 7 juni 2017) 

B.1.a Programma 10 – Veiligheid 

Dhr. Koopmans (ChristenUnie): 

• Is blij met de blijvende daling van het aantal woninginbraken en geweldsincidenten in de binnenstad. 

• Ziet een stijging in meldingen van huiselijk geweld, wellicht door hogere aangiftebereidheid. Dit 

blijft aandacht vragen, iedereen moet zich thuis veilig kunnen voelen en veilig zijn. 

• Looft de aanpak van alcohol en drugs bij jongeren. 

• Vindt het verontrustend dat onder- en bovenwereld elkaar ontmoeten. Het aantal RIEC-onderzoeken 

steeg van twee naar zeven. 

• Is van mening dat er voldoende inzet moet zijn voor handhaving in het algemeen en toezicht op 

prostitutie in het bijzonder.  

• Stelt dat aardbevingsproblematiek continue aandacht vraagt, zeker met het oog op de herindeling 

met Ten Boer. 

Dhr. Bolle (CDA): 

• Vraagt een inschatting of er daadwerkelijk een stijging is in huiselijk geweld of dat de 

meldingsbereidheid is vergroot. 

• Ziet een tegenstrijdigheid in de argumentatie van de burgemeester vorige maand dat geen extra 

capaciteit nodig zou zijn voor Stadstoezicht omdat het goed gaat met de veiligheid, hoewel de vraag 
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naar handhaving toeneemt. In de rekening staat dat meer capaciteit wel onderzocht wordt omdat 

efficiënter alleen niet zal voorzien in de toenemende vraag. Welke variant geldt nu? 

• Vindt de politieke beschouwing over populisme onder het kopje Radicalisering en jihadisme niet 

thuishoren in een gemeenterekening. Of is het doel liberaal-conservatieve partijen te bestrijden? 

• Hoort in de commissie dat het college het betreurt dat slechts 850 van de 1200 extra uren voor 

prostitutie zijn ingezet, terwijl in de rekening staat dat minder uren nodig waren door een latere start. 

Mw. Brouwer (GroenLinks): 

• Constateert dat het best goed gaat met veiligheid. Het is belangrijk dat mensen zich veilig voelen. 

• Is blij met de daling van het aantal woninginbraken, die erg ingrijpend zijn. Preventie en voorlichting 

lijken te werken. 

• Vindt het een goed teken dat er minder huisverboden zijn afgegeven. Het aantal meldingen huiselijk 

geweld nam wel toe. Komt dit doordat meer partijen zijn gaan melden? 

• Constateert dat gekozen is meer toezicht en handhaving in te zetten op openbare ruimte en 

evenementen en minder op vergunningen. 

• Wijst op de gemeentelijke verplichting ook softdrugsgebruik onder jongeren aan te pakken, al is dit 

niet echt te meten. Het is beter problematisch gebruik te voorkomen dan te genezen. 

• Kan de toename in het aantal RIEC-onderzoeken negatief opvatten omdat het meer nodig was of 

positief omdat de samenwerking met Belastingdienst en politie beter verloopt. Hoe zit het? 

• Roept op de inzet op het aardbevingsdossier onverminderd voort te zetten. 

Dhr. Schimmel (D66): 

• Heeft de indruk dat meer huiselijk geweld vooral samenhangt met meldingsbereidheid. 

• Is het niet oneens met het politieke citaat dat het CDA aanhaalde, maar het hoort niet in de rekening. 

• Becomplimenteert dat de term studentenoverlast niet meer gebruikt wordt. 

• Vroeg vorig jaar om meer historische cijfers om trends te kunnen onderscheiden. Dat is niet gebeurd, 

maar de Veiligheidsmonitor voorziet in die behoefte. 

• Stelt voor bespreking van de Veiligheidsmonitor in het vervolg te betrekken bij de rekening. 

Dhr. Leemhuis (GroenLinks): 

• Is blij met de verbetering in cijfers over woninginbraak, geweld in de binnenstad en jongeren 

(alcohol en jeugdgroepen). 

• Blijft zich zorgen maken over huiselijk geweld en mensenhandel, waar nog weinig kijk op is. 

• Oppert prioriteiten mogelijk te verleggen naar onderwerpen waar minder grip op is, omdat het op 

een aantal andere vlakken goed gaat. 

• Kan het als raadslid lastig inschatten, maar heeft de indruk dat de inzet op jihadisme erg groot is in 

verhouding tot de relatief lage aantallen, al is elke jihadist er een teveel.  

• Kan zich wel wat voorstellen bij het citaat dat het CDA aanhaalde, vorig jaar waren links-

extremistische groepen aan de beurt om genoemd te worden. 

• Kan zich niet voorstellen dat in een stad als Groningen slechts zeventien incidenten zijn van 

discriminatie bij uitgaansgelegenheden. Hoe kan er meer inzicht komen op de omvang en de vraag 

of dit echt een groot probleem is of niet? 

• Vindt het zot dat de gemeente twee ton aan kosten maakt voor aardbevingsbeleid, die niet verhaald 

kunnen worden op de NAM. 

Dhr. Van Zoelen (Partij voor de Dieren): 

• Pleitte vaak voor een persoonlijke en preventieve aanpak en ziet dat het werkt. Er waren minder 

woninginbraken. 

• Hoort dat dierenmishandeling in het protocol voor huiselijk geweld is opgenomen, maar leert uit 

navraag dat jeugdzorgmedewerkers hier geen instructies over krijgen. 

• Is tevreden dat het supportersproject in goede banen is geleid en dat rellen zijn uitgebleven. Het is 

goed FC Groningen hier stevig bij te blijven betrekken. 

• Merkt op dat uit diverse onderzoeken blijkt dat het sluiten van deuren helpt tegen winkeldiefstallen. 

Tegelijk is het goed om energieverbruik te beteugelen. 

• Roept op de term jihadisme zorgvuldiger te definiëren, omdat jihad in de islam ook betekent de 

interne strijd om als een goed moslim te leven. De AIVD heeft wel een zorgvuldige definitie. 

Mw. Van Gijlswijk (SP): 
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• Sluit aan bij D66 over de opmerking over studentenoverlast en bij CDA wat betreft radicalisering. 

Vorig jaar waren linkse partijen aan de beurt in deze passage. 

• Sluit aan bij GroenLinks wat betreft panel Deurbeleid. Uit onderzoek van SP-kamerlid Karabulut en 

Alberto Stegeman blijkt Groningen goed af te steken tegen andere steden. 

Mw. Koebrugge (VVD): 

• Ziet positieve ontwikkelingen wat betreft veiligheidsgevoel en inbraken. 

• Vraagt of de stijging in huiselijk geweld duidt op daadwerkelijke verergering of op gestegen 

aangiftebereidheid. 

• Ziet het als uitdaging de aangiftebereidheid van LGBTI'ers te verhogen wat betreft incidenten van 

geweld en discriminatie. 

• Roept op strenger te handhaven op fietsers die tegen het verkeer in of zonder licht rijden. Ook wordt 

door hen veel geparkeerd net buiten de randen van parkeergebieden. 

• Is benieuwd in hoeverre budget een kwestie is bij voldoende handhaving. 

• Diende in 2014 een motie in om in oktober of november een Veiligheidsweek te organiseren. De 

gemeente sluit nog wel aan bij de week voor veilig ondernemen, maar de Veiligheidsweek is breder 

en combineert een donkeredagenoffensief met open dagen van brandweer en politie. Hoe zit het? 

Dhr. Vermuë (100% Groningen): 

• Is blij met de verbeteringen bij geweldsdelicten in het centrum, winkeldiefstallen en 

veiligheidsgevoel. Dit bleek al uit de Veiligheidsmonitor. 

• Vindt de stijging van huiselijk geweld zorgwekkend. Gaat het om een trend? 

• Sluit aan bij de wens om meer historische cijfers om trends te kunnen ontwaren. Wil het college 

toezeggen de zichtbaarheid van trends te verbeteren? 

• Vindt het goed mee te lopen met burgers die onveiligheid ervaren. 

• Oppert in de toekomst meer oog te hebben voor cybercrimes. 

Dhr. Sijbolts (Stadspartij): 

• Sluit grotendeels aan bij de SP. 

• Vindt de passage over radicalisering en populisme ook minder fraai. 

• Kan de stijging in meldingen huiselijk geweld positief opvatten, blijkbaar is het beter bekend. 

• Begrijpt niet hoe het aantal huisverboden kan dalen terwijl het aantal meldingen stijgt. 

Mw. Van Deelen (Student en Stad): 

• Kan uit de cijfers verklaren dat mensen zich veiliger voelen. 

• Ziet wel lage naamsbekendheid van de campagne studenten voor te lichten over inbraak en 

brandveiligheid. Op welke innovatieve manieren wil het college dit verbeteren? 

• Kan leven met de uitleg over controles op brandveiligheid. De 867 controles waren minder dan 

beoogd, maar voldoende volgens de inventarisatie.  

• Is tevreden dat de term studentenoverlast is geschrapt, zo hoort het. 

Burgemeester Den Oudsten: 

• Vindt het goed nieuws dat het aantal RIEC-onderzoeken steeg naar zeven. Ondermijnende situaties 

zijn veelal onbekend, dat verandert door informatie te delen, te bundelen en criminele verbanden 

bloot te leggen. De onderzoeken zijn daarvoor nodig. 

• Verwacht dat het aantal RIEC-onderzoeken toe zal nemen met mogelijk herprioritering. 

• Heeft niet de indruk dat huiselijk geweld navenant is toegenomen, wel dat het cijfer betrouwbaarder 

is door het bundelen van informatie. 

• Verbaast zich ook over het lagere aantal huisverboden, onderzoekt de oorzaken en koppelt terug. 

• Kan zich voorstellen dat capaciteit tekortschiet bij instellingen om direct in te grijpen, bijvoorbeeld 

vanwege weekenddiensten, en bij de politie om de huisverboden administratief goed te verwerken. 

Er is gezocht naar manieren de administratieve druk te verminderen.  

• Legt uit dat de rekening terugblikt op 2016, toen het onderzoek naar de druk op en beoogde 

capaciteit van handhaving nog niet gereed was. Zowel efficiency als betere samenwerking met en 

handhaving door politie moeten zorgen voor betere benutting van capaciteit. 

• Antwoordt dat bij toezicht en handhaving op prostitutie beide waar zijn: het beleid is later ingegaan 

en door langdurige ziekte zijn minder uren gerealiseerd. 

• Kan zich de kritiek op de passage over populisme voorstellen, maar dichtte de tekst niet zelf. Die is 
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rechtstreeks overgenomen uit nationaal radicaliseringsbeleid. Er zijn meer teksten in de rekening 

waar politieke discussie over mogelijk is. 

• Leidt mensen op om signalen van radicalisering beter te herkennen. Een interdisciplinair team 

beoordeelt of signalen aanleiding zijn mensen op een lijst te plaatsen om beter in de gaten te houden 

of dat andere acties nodig zijn. De aanpak leidt ertoe dat er geen problematiek van grote betekenis is. 

• Stelt voor hier dieper op in te gaan tijdens de werksessie in oktober. 

• Zegt toe te kijken of het mogelijk is wat betreft planning om de Veiligheidsmonitor tot en met de 

eerste vier maanden van het jaar gelijktijdig met de jaarrekening te verstrekken. 

• Verzoekt specifieke onderwerpen door te geven waarvan fracties nu al langjarige cijfers zouden 

willen hebben en zal kijken of die beschikbaar te maken zijn. 

• Kan lastig inschatten of het klopt dat er meer gevallen van discriminatie aan de deur in het 

uitgaansleven zouden moeten zijn. Het kan een rol spelen dat mensen niet melden, ook omdat 

alcohol vaak een rol speelt wat het specifiek melden kan bemoeilijken.  

• Bespreekt het onderwerp permanent met de horeca en zal aan de orde stellen of er meer 

mogelijkheden zijn het in beeld te brengen. 

• Doet nog jaarlijks mee aan de Veiligheidsweek en voegt lokale thema's in. Vorig jaar was dat 

woninginbraak, dit jaar specifiek inbraakpreventie in studentenpanden. Er zijn nieuwe manieren als 

apps en community policing om jongeren meer te bereiken. 

• Stelt voor in september terug te komen op de Veiligheidsweek in relatie tot de motie van de VVD. 

• Vindt het ook pijnlijk dat niet alle aardbevingskosten verhaald kunnen worden en blijft daarop 

aandringen, ook bij de nationaal coördinator. 

• Licht toe dat de gemeente nu duizenden meldingen heeft van relatief geringe schade, maar bereidt 

zich voor op de herindeling met Ten Boer, zeker omdat het zwaartepunt van het aardbevingsgebied 

naar het zuiden opschuift. De specifieke kennis en kunde van Ten Boer wordt gekoppeld aan de 

organisatiekracht van Groningen. 

 

A.1. Mededelingen 

Wethouder Schroor: 

• Meldt dat een principeakkoord is gesloten over de gemeentelijke cao met 3,57% loonsverhoging met 

terugwerkende kracht. Dit leidt tot een structureel nadeel dat oploopt tot 2 miljoen euro in 2018, 

inclusief het nadeel voor de Groninger Archieven en tarieven als de ozb. 

• Neemt de financiële gevolgen niet meer mee in de Voorjaarsbrief, wel in de begroting. 

Dhr. Luhoff (D66): 

• Vraagt of er een erratum komt voor het meerjarenbeeld, dat toch besproken wordt. 

Wethouder Schroor: 

• Stelt nooit een erratum op de begroting op voor dergelijke late meldingen, maar zegt toe de 

definitieve cijfers na te zenden. 

• Meldt dat het definitieve accountantsrapport pas 14 juli opgeleverd wordt. 

Mw. Van Gijlswijk (SP): 

• Had graag het rapport betrokken bij de bespreking, terwijl de begroting vast moet worden gesteld 

voor 15 juli. Of volgt bespreking bij het voorjaarsdebat? 

Wethouder Schroor: 

• Begrijpt het dilemma en had het rapport ook graag liever eerder gehad, maar de strekking zal niet 

veranderen ten opzichte van het concept. Hooguit worden wat cijfers verplaatst. 

• Legt uit dat de accountant zelf geaudit wordt. Tot het laatste moment nemen ze ontwikkelingen mee. 

• Geeft aan dat de accountant formeel af mag wijken van de termijn als daar dwingende redenen voor 

zijn. Er is geen contractuele of juridische verplichting, alleen een morele. 

• Deelt het ongenoegen en zal dat overbrengen. 

De voorzitter: 

• Vult aan dat een toelichting volgt in het auditcommittee en bespreking in het presidium. 

 

B.1.b. Overige programma's (11-14), paragrafen (3-6, 8-9) en jaarrekening 

Dhr. Koopmans (ChristenUnie): 

• Complimenteert de organisatie met de klanttevredenheid van 8,8. 



Verslag vergadering rekeningcommissie Financiën en Veiligheid d.d. 5 juli 2017  5 

• Constateert dat het college de doelstelling wat betreft weerstandsvermogen bereikt heeft. 

• Ziet dat de helft van de gemeente geen goedkeurende verklaring krijgt. Het hangt samen met nieuwe 

regelgeving. De bestedingen van pgb's komen extra hard aan in een centrumgemeente. 

• Sluit aan bij het ongenoegen van de SP over de gang van zaken met de accountant. 

• Wil weten of het gebrek aan kennis over nieuwe regels duidt op een organisatie die niet bij machte is 

het uit te voeren of dat het ligt aan de nieuwe accountant. 

• Vraagt waarop het college de verwachting baseert dat de afkeurende verklaring geen gevolgen zal 

hebben bij provincie en Rijk en neemt aan dat de raad op de hoogte gehouden wordt. 

Mw. Van Gijlswijk (SP): 

• Gaat niet uit van 53,6 miljoen euro resultaat, maar trekt de 30,7 miljoen euro voor de bekende 

reserve eraf en komt dan op 22,9 miljoen euro. 

• Begrijpt dat de uitkeringen uit het Gemeentefonds en dividenden hoger uitvielen, maar vindt dat met 

een afwijking van 15,9 miljoen euro de voorspelbaarheid toch beter moet. Wat vindt het college? 

• Vraagt of het college opnieuw vindt dat op onderdelen behoedzaam is begroot en hoe het van plan is 

dat te voorkomen. 

• Constateert dat de voorspelling van de wethouder niet uit is gekomen dat geen sprake zou zijn van 

vrijval nieuw beleid, al is het wel minder. 

• Is het een doorn in het oog dat geld bestemd voor ondersteuning in wijken niet wordt uitgegeven. 

• Vindt de weerstandsratio van 0,99 onnodig hoog, zeker wanneer er zoveel Stadjers zijn die 

nauwelijks financiële weerstand hebben. 

• Betreurt dat de accountant niet aanwezig is om publiek het gesprek aan te gaan. 

• Verbaast zich dat de vorige accountant op basis van dezelfde regels wel tot een goedkeurende 

verklaring kwam en had graag gevraagd of de kritiek van de AFM een rol heeft gespeeld. 

Mw. Akkerman (VVD): 

• Verwachtte geen grote verrassingen omdat de raad het beleid continu volgt. 

• Had de afkeurende verklaring niet aan zien komen en vraagt zich ook af hoe de vorige accountant op 

basis van dezelfde regels wel tot een goedkeurende verklaring kwam. 

• Is verheugd dat het weerstandsvermogen op het gewenste niveau is. Het is erg belangrijk voldoende 

financiële reserves te hebben. 

• Vraagt waarom er weer een overschot is op de precario, terwijl afgesproken is dat deze 

kostendekkend zou zijn. Wat gebeurt er met het overschot? Worden de tarieven lager?  

• Sluit aan bij de complimenten van de ChristenUnie over klanttevredenheid. 

• Looft het snel en adequaat reageren via social media, wat het beeld versterkt dat burgers met één 

gemeente te maken hebben. 

Dhr. Van der Meide (PvdA): 

• Roemt de goede cijfers voor klanttevredenheid, al is de telefonische wachttijd soms lang. 

• Vraagt of het college 118.000 euro genoeg budget vindt voor communicatie met de burger. Is sprake 

van wederzijdse tevredenheid?  

• Becomplimenteert de vele gerealiseerde ambities en uitgaven, het verbeterde weerstandsvermogen 

en de vermogenspositie. De accountant laat ook weten dat de stad er goed voor staat. 

• Ziet dat de afwijkingen grotendeels voortkomen uit boekhoudkundige kwesties. 

• Is blij met de aandelen Enexis, die in waarde stijgen en dividend opleveren. 

• Pleit ervoor te sparen voor langetermijnonderhoud aan vastgoed om onverwachte investeringen te 

voorkomen, zoals bij de Papiermolen en het Stadhuis. Het vastgoedbedrijf is een goede zaak. 

• Concludeert dat zakelijke evenementen in de Oosterpoort en Stadsschouwburg niet uit kunnen. Wat 

is dan nog de meerwaarde?  

• Staat achter de prioriteiten in de bedrijfsvoering om te verjonging, de kwaliteit van begeleiding 

ziekteverzuim had beter gekund. 

• Becomplimenteert de resultaten van social return (622 plaatsen) en afspraakbanen (36). 

• Pleit ervoor niet alleen het betalen van facturen, maar ook het verzenden ervan serieus te nemen. 

Dhr. Sijbolts (Stadspartij): 

• Vraagt waarom niet alle afdelingen zijn aangesloten op het KCC, alleen dan werkt klantgericht 

werken echt. 
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• Roemt het cijfer voor klanttevredenheid, al zal dat waarschijnlijk afnemen met de mindere 

bereikbaarheid van de binnenstad. 

• Verzoekt klantvriendelijker om te gaan met Stadjers die gemeentelijke belastingen te laat betalen. 

Nu krijgen ze meteen een aanmaning zonder gespreid betalen in plaats van een herinnering. 

• Is blij met de aangepaste huisstijl, al zou groenwit nog mooier zijn. 

• Vraagt of het college vindt dat het debat op hoofdlijnen is gevoerd in 2016, zoals beoogd. 

• Zou schande kunnen spreken van de afkeurende verklaring, maar begrijpt dat een deel te wijten is 

aan de SVB. Bovendien keurde de vorige accountant de technische verwerking wel goed. Strengere 

regels op accountantscontroles kunnen ook een oorzaak zijn. 

• Verbaast zich dat de benodigde kennis over BBV-regels blijkbaar onvoldoende aanwezig was. 

• Juicht toe dat de organisatie hard werkt om zaken op te pakken die de accountant aandraagt. Houdt 

het college de raad op de hoogte?  

• Vraagt waarom verantwoording van het kasstelsel niet middels onafhankelijke tellingen is gedaan. 

• Hoopt dat de gemeente haar voordeel doet met de frisse blik van de nieuwe accountant en volgend 

jaar wel voldoende scoort. 

Dhr. Van der Glas (GroenLinks): 

• Stelt vast dat de afkeurende verklaring de gemeente niet in de koude kleren gaat zitten. Het is 

uitzonderlijk. 

• Constateert dat de weerstandsratio goed is, ook in vergelijking met andere grote gemeenten. 

• Becomplimenteert het in korte tijd alsnog op orde brengen van de beginbalans en gaat ervan uit dat 

de afkeurende verklaring eenmalig zal blijken. 

• Begrijpt dat de wisselende BUIG-tekorten de voorspelbaarheid niet ten goede komen. 

• Sluit aan bij de wens van de SP om de procedure met de accountant goed tegen het licht te houden. 

• Constateert dat de afwijking ten opzichte van de Voortgangsrapportage kleiner is dan in 2015. 

• Is tevreden met social return en afspraakbanen. De gemeente geeft het goede voorbeeld. 

• Ziet graag meer inzet wat betreft duurzame inkoop. 

• Is blij met de klanttevredenheid over bezoek aan de balie en over het feit dat mensen ook via 

WhatsApp de gemeente weten te vinden. 

Dhr. Van Zoelen (Partij voor de Dieren): 

• Ziet dat de tevredenheid over het KCC goed is, maar dat vragen niet altijd direct beantwoord kunnen 

worden. Welke verbeterpunten heeft het college voor ogen? 

• Constateert dat de meettechniek niet op orde is bij digitale dienstverlening, terwijl het gebruikelijk is 

eerst te meten en dan te ontwikkelen. Hoe pakt het college dat op? 

• Is niet voor het meenemen van onbenutte belastingcapaciteit in het weerstandsvermogen. 

• Vindt het weerstandsvermogen niet heilig wanneer een op de vijf kinderen in armoede opgroeit. 

• Is tegen de investeringen in Airport Eelde. 

• Betreurt het negatieve verloop van de samenwerking met de accountant en had hem graag publiek 

gesproken. Heeft de vorige accountant het fout gedaan? 

Dhr. Bolle (CDA): 

• Becomplimenteert de tevredenheid over de balie, al staat daar een laag cijfer voor digitale 

dienstverlening tegenover. 

• Steunt het op peil brengen van het weerstandsniveau, wat gebeurt door een andere rekenmethode en 

het verlagen van de risico's. 

• Leest dat de verhouding tussen structurele lasten en baten pas in 2020 in balans komt. 87% van de 

risico's komt uit de grondexploitaties.  

• Noemt de afkeurende verklaring een unicum. Deels is het buiten de schuld van de gemeente 

vanwege de SVB, deels komt het door het niet goed toepassen van BBV-regels.  

• Vraagt zich af waarom de vorige accountant dit niet heeft opgemerkt en hoe hij nu reageert op de 

foutieve beginbalans. 

• Ziet dat de beheersing op orde is, dat is een cruciaal onderdeel van de financiële cyclus. 

Dhr. Vermuë (100% Groningen): 

• Kan de inhoudelijke reactie op de afkeurende verklaring grotendeels volgen. Er zijn stappen gezet, 

maar toch had dit voorkomen kunnen worden. 
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• Vindt het niet terecht alleen te wijzen naar de vorige accountant die er blijkbaar minder scherp op 

was, de organisatie zou gewoon top of the game moeten zijn wat betreft uitvoering van de regels. 

• Wil weten of kritieke kennis bij een te beperkt aantal medewerkers aanwezig is. 

• Ziet graag dat het probleem eenmalig is, dat het snel rechtgezet wordt en dat wellicht aan de relatie 

met de accountant gewerkt wordt. 

• Sluit aan bij de complimenten over klanttevredenheid. 

Mw. Van Deelen (Student en Stad): 

• Hoopt dat de stijgende lijn in Facebooklikes (zevenduizend) zich voortzet. 

• Is zeer positief over de ontwikkeling van het weerstandsvermogen en kijkt uit naar het bereiken van 

1,0, waarschijnlijk in 2019. 

• Is voor nu tevreden met het generatiepact, maar zou het liefst nog een versnelling zien. 

Dhr. Luhoff (D66): 

• Becomplimenteert de heldere rekening. 

• Hoort graag een toelichting waarom het college met vertrouwen tegemoet ziet hoe provincie en Rijk 

reageren op de afkeurende verklaring. 

• Hecht minder waarde aan het eindresultaat dan aan het totaal van alle afwijkingen, die veel meer 

zeggen over de voorspelbaarheid. De afwijkingen van 1,5% zijn niet slecht. 

• Sluit aan bij de complimenten over klanttevredenheid. Digitale dienstverlening scoort te laag, al is 

het aantal metingen te laag voor hele harde conclusies. 

• Is benieuwd naar de pilot om digitale dienstverlening te verbeteren rondom het rijbewijs. 

• Becomplimenteert de uitwerking van het subsidieregister. 

Wethouder Schroor: 

• Was onaangenaam verrast met de aankondiging van de afkeurende verklaring en kreeg sinds 2012 

alleen maar opbouwende kritieken van accountants en vorig jaar zelfs het compliment dat de 

beheersing een van de beste was van grote gemeenten.  

• Wijst erop dat de accountant heeft aangegeven dat de reactie van het college evenwichtig was. 

• Herstelde inmiddels de balans voor volgend jaar, waardoor het probleem zich niet zal herhalen. 

• Meldt dat de vorige accountant in principe geen uitspraken doet over de kwestie, maar wel aangeeft 

meer belang gehecht te hebben aan de beheersbaarheid door opbrengsten en dekking van projecten 

goed bij elkaar te brengen en te presenteren. 

• Kiest er bewust voor pgb's niet zelf te controleren, maar dit bij de SVB te laten. Dit kan volgend jaar 

weer een onzekerheid opleveren en kan leiden tot een goedkeurende verklaring met beperking. 

• Heeft kennis over BBV-regels in relatie tot grondexploitaties wel in huis, maar bij een te beperkt 

aantal medewerkers. Het moet breder in de organisatie landen en overdraagbaar zijn. 

• Stelt dat de kennis over BBV ook dieper in de organisatie moet komen dan op managementniveau en 

in de controlefase. 

• Zal nog meer investeren in de interne controle. 

• Legt uit dat het Rijk liever een afkeurende verklaring met goede uitleg heeft dan geen verklaring. 

• Stelde de gedeputeerde telefonisch al op de hoogte en overlegt binnenkort verder tijdens een 

gesprek. De reactie was er niet een van paniek. 

• Houdt de raad via het auditcommittee op de hoogte van verbeterstappen. 

• Bevestigt de rekensom van de SP om het verschil van de balanskwestie niet mee te rekenen en uit te 

gaan van een verschil van 15,9 miljoen euro. 

• Rekent met 14,9 miljoen euro voor de Spoorzone en 5,5 miljoen euro voor het PostNL-gebouw, er 

blijft 7 miljoen euro over en een nettoresultaat van 1,3 miljoen euro na aftrek van structurele posten 

als wonen, verkeer, economie en duurzaamheid. 

• Beaamt dat het meer gaat om de omvang van afwijkingen dan om het nettoresultaat. 

• Komt de coalitieafspraak na toe te groeien naar een weerstandsratio van 1,0, maar zou de reserve als 

portefeuillehouder liever nog robuuster zien in een volgende periode, opdat mee- en tegenvallers uit 

circulaires opgevangen kunnen worden door een buffer in plaats van dat ze leiden tot aanpassingen. 

• Herinnert zich voorspeld te hebben dat het resultaat op extra beleid minder hoog zou zijn, dat is zo. 

• Verklaart de hogere precario-opbrengst uit extra controles op straat en hogere bouwvolumes, 

probeert het resultaat zo goed mogelijk te prognosticeren en verwerkt dat in de tarievennota. 
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• Ziet communicatie met de buitenwereld drastisch veranderen, waarbij Twitter en de gemeente-app 

veel belangrijker zijn geworden dan huis-aan-huisbladen, die wel nodig blijven. 

• Kan zich voorstellen prioriteiten binnen communicatie eerst te verleggen naar nieuwe media om een 

efficiencyslag te maken om dan te kijken of het budget al dan niet voldoet. 

• Sloot WIJ-teams bewust niet aan op het KCC zodat mensen rechtstreeks contact kunnen hebben. 

Ook inkomensdienstverlening is niet aangesloten, daar kijkt het college wel naar. 

• Zal kijken of de indicator aansluiting op het KCC slimmer kan, zodat het meer de lading dekt. 

• Neemt de suggestie van de PvdA over uitgaande facturen mee bij inkoop. 
 

B.2. Voorjaarsbrief 2017 c.a. 

B.2.a. Voorjaarsbrief 2017 (collegebrief 14 juni 2017) 

B.2.b. Financieel meerjarenbeeld (raadsvoorstel 14 juni 2017) 

B.2.c. Voortgangsrapportage 2017-I en Sleutelrapportage januari - maart 2017  

 (collegebrief 8 juni 2017) 

Mw. Van Gijlswijk (SP): 

• Leest veel waarschuwingen en vragen waarom een sluitende begroting een grote opgave zou zijn, 

maar verwacht dat het in november weer mee zal blijken te vallen gezien het meerjarenbeeld. 

• Vindt het terecht geen nieuwe ambities te formuleren wanneer het al niet lukt de huidige te 

realiseren. 

• Roept op de investering in vliegveld Eelde te schrappen. Om hoeveel miljoen euro gaat dat? 

Dhr. Bolle (CDA): 

• Is benieuwd naar de stand van zaken in de discussie over het bijdragen aan vliegveld Eelde. 

Groningen heeft als enige aandeelhouder nog geen positie ingenomen. 

• Informeert naar de haalbaarheid en tijdigheid van de 1 miljoen euro besparing op subsidies via de 

MKBA's. De gemeente kan niet rücksichtslos gaan korten. 

• Is benieuwd welke projecten het college van plan is stop te gaan zetten. 

• Sluit aan bij de SP dat de vorige Voorjaarsnota ook vol waarschuwingen stond en dat het mee bleek 

te vallen. 

Dhr. Koopmans (ChristenUnie): 

• Is blij met de goede economische ontwikkeling van de stad. 

• Roept op Healthy Ageing te zien als middel om armoede en vergrijzing aan te pakken, niet als doel 

op zich. 

• Leest dat een aantal projecten zal stoppen, welke blijft nog in het midden. Bij de begroting zullen 

belangrijke keuzes voor komen te liggen. 

• Zou er eerder dan het college voor kiezen het weerstandsvermogen aan te spreken afhankelijk van de 

te maken keuzes. 

Dhr. Vermuë (100% Groningen): 

• Droeg bij bespreking van wijkcommunicatie 2.0 concrete plannen aan om fysieke bijeenkomsten live 

uit te zenden, waarbij ambtenaren reageren op serieuze vragen via social media. Het is dan ook 

mogelijk specifieke doelgroepen te bereiken, zoals minima, werkenden en studenten. 

• Komt samen met Student en Stad met een initiatiefvoorstel, omdat het idee ondanks alle mooie 

woorden van het college van de hand werd gewezen. Streamen en pushen is niet kostbaar. 

Mw. Van Deelen (Student en Stad): 

• Sluit aan bij de vraag van het CDA over projecten en bij 100% Groningen wat betreft communicatie. 

Dhr. Van der Meide (PvdA): 

• Is blij dat het meerjarenbeeld er beter uitziet. 

• Maakt zich zorgen over de nadelen in de voortgangsrapportage van 2,1 miljoen euro en de nog te 

verwachten nadelen van 11,3 miljoen euro, ook al zijn ze incidenteel afgedekt. 

• Is benieuwd wat er bekend is over de BUIG-gelden en jeugdzorgbudgetten. Is de gemeente hier goed 

genoeg op voorbereid?  

Dhr. Sijbolts (Stadspartij): 

• Sluit aan bij de bijdragen van SP, CDA en ChristenUnie. 

Mw. Koebrugge (VVD): 

• Is blij met de groei van economie en werkgelegenheid, al is het extra cru dat uitkeringsgerechtigden 
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nog niet meebewegen. Een steviger en mogelijk andere aanpak is nodig om in kaart te brengen wat 

zij kunnen. Het gaat niet snel genoeg. 

• Wil dat iedereen mee kan doen in de inclusieve samenleving. 

• Gaf in juni al aan dat veiligheidsknelpunten snel moeten worden aangepakt.  

• Benadrukt dat er een nieuwbouwregeling moet komen voor aardbevingsbestendig bouwen zodat de 

woningbouwproductie door kan. 

Dhr. Van Zoelen (Partij voor de Dieren): 

• Ziet graag meer ambities op het gebied van duurzaamheid en via die weg voor armoedebestrijding. 

Verduurzaming bespaart veel woonlasten. 

• Betreurt dat in het kader van energieneutraliteit de massale vlees- en zuivelconsumptie genegeerd 

wordt. De gemeente kan duurzaam ondernemerschap stimuleren, lobbyen voor een gevarieerd 

aanbod en voorlichting geven via WIJ-teams over de gevolgen van de consumptie. 

Wethouder Schroor: 

• Antwoordt dat het college waarde hecht aan het vliegveld Eelde, hoeveel moet nog blijken. Er is nog 

geen standpunt ingenomen. 

• Bevestigt dat 1 miljoen euro bespaard gaat worden via MKBA's, dat is geen dilemma meer en gaat 

ook niet meer tegenvallen. 

• Krijgt volgende week maandag en dinsdag tijdens een heisessie met het college van het GMT opties 

voorgeschoteld voor de begroting, waarbij ook het schrappen van projecten op een rij gezet is. De 

raad krijgt meer informatie wanneer er keuzes gemaakt zijn. 

• Beaamt dat er vorig jaar ook gewaarschuwd is, de gemeente is toen een beetje gered door een 

meevallende septembercirculaire. Het tekort van 27 miljoen euro moet niet genegeerd worden, het 

college komt daarom niet met nieuwe ambities maar focust op oplossingsrichtingen. 

• Zou graag de afhankelijkheid van de circulaires doorbreken met meer robuustheid, daartoe is nu 

geen mogelijkheid. 

• Blijft BUIG een zorgpunt vinden, de brief is helder en de discussie loopt. 

• Komt in de begroting terug op onderhoudsinvesteringen in de Oosterpoort, die in elk scenario plaats 

zullen moeten vinden. 

• Noemt aanspreken van het weerstandsvermogen als optie, maar dat geniet zeker niet de voorkeur. 

• Heeft geen project of aanvraag gezien van 100% Groningen over communicatie behalve een 

vloggende fractievoorzitter, maar ziet het initiatiefvoorstel met vreugde tegemoet. 

• Ziet de maatwerkvoorziening WMO flink uit de pas lopen. De grote aanwezigheid in wijken leidt tot 

een grote toeleiding. 

• Voert de discussie over het gebiedsondersteunend netwerk om te kijken of voorzieningen slimmer en 

dichterbij aangeboden kunnen worden. 

• Meldt dat het op zich goed gaat met beschermd wonen, er loopt een nieuwe aanbestedingsronde.  

• Ziet problemen in het sociaal domein overal in het land, soms nog veel ernstiger. De ontkoppeling 

van participatie, BUIG en zorg is een verstandige geweest, omdat groeivoorspellingen anders erg 

tegen kunnen vallen. 
 

De voorzitter sluit de vergadering onder dankzegging om 22.25 uur. 


